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Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 

21. november 2023 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 2 (Aktstykke nr. 27) af 9. 

november 2023 

Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, om Statens It’s midler går til øget fokus på cybersik-

kerhed, herunder i forbindelse med at efterleve NIS2-direktivet? 

Svar 

Statens It har generelt et stort fokus på cybersikkerhed, herunder også i forbindelse 

med indkøb af it-udstyr. Generelt set er Statens It’s udgifter til sikkerhedsrelaterede 

aktiviteter stigende som følge af et øget behov for dette. 

Aktstykket om udvidelsen af lånerammen er ikke direkte relateret til det øgede fokus 

på cybersikkerhed, herunder efterlevelse af NIS2-direktivet. Dette skyldes, at udgif-

ter til disse sikkerhedsrelaterede aktiviteter typisk ikke anlægsføres, men indgår som 

almindelige driftsomkostninger i Statens It, og derved ikke påvirker lånerammen. 

Med venlig hilsen 

Nicolai Wammen 
Finansminister 

Offentligt
Aktstk. 27 - endeligt svar på § 7 spørgsmål 2
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